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Zápis ze zasedání 

Akademického senátu Fakulty humanitních studií  

Univerzity Karlovy 

dne 15. května 2025 

Přítomno:  

Yasar Abu Ghosh, Ludmila Maria Dobrovolná Wladyniak, Martin Heřmanský (on-line), Jan 
Horský (on-line), Marie Jiřičková, Lucie Kalabisová, Vít Marek (on-line od 16:11), Selma 
Muhič Dizdarevič, Štěpánka Navrátilová, Petr Pavlík, Ondřej Schovanec, Jan Tuček (do 
17:24), Jana Wohlmuth Markupová, Karina Zamrazilová (on-line do 16:30, dále osobně) 
 
CELKEM PŘÍTOMNO: 14 

 

Omluveno:  

Arnošt Novák 
 
CELKEM OMLUVENO: 1 
 

 

Nepřítomno:  

CELKEM NEPŘÍTOMNO: 0 
 

 

Hosté:  

Monika Baláž Picková, Pavel Himl, Josef Kružík, Alena Marková (on-line od 16:24), Tomáš 
Procházka, Věra Sokolová, Jitka Štěpánková 
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Návrh programu jednání: 

1. Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

2. Schválení zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 10. dubna 2025 

(předkládá předsednictvo) 

3. Návrh novely Pravidel pro organizaci studia na Fakultě humanitních studií Univerzity 
Karlovy 

 (předkládá děkanka V. Sokolová) 

4. Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a výzkumu na Fakultě 
humanitních studií Univerzity Karlovy v roce 2025 

(předkládá děkanka V. Sokolová) 

5. Návrh na využití nedostavěné části prostor Fakulty humanitních studií UK v rámci etapy 
B1 (spojeno s návštěvou prostor) 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

6.   Informace děkanky 

7.   Různé 

 

 

1) Zahájení zasedání a schválení navrženého programu 

L. M. Dobrovolná Wladyniak zahájila květnové zasedání a přivítala přítomné. Poté 
představila navržený program jednání, který byl schválen tichým souhlasem.  
 
 

2) Schválení zápisu ze zasedání AS DHS UK konaného dne 10. dubna 2025 
(předkládá předsednictvo) 

L. M. Dobrovolná Wladyniak představila návrh zápisu. Předsednictvo k němu předem ani 
na místě neobdrželo žádné připomínky. Poté předsedkyně zahájila hlasování o schválení 
zápisu ze zasedání AS FHS UK konaného dne 10. dubna 2025. 
 
 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:    13 

Hlasování:  PRO:                 13 

PROTI:      0 

ZDRŽELO SE:      0 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného 
dne 10. dubna 2025. 
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3) Návrh novely Pravidel pro organizaci studia na Fakultě humanitních studií 
Univerzity Karlovy 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

L. M. Dobrovolná Wladyniak otevřela bod a požádala proděkana pro studium J. Kružíka, 
aby jej uvedl.  

 
- 16:11 na zasedání se připojuje V. Marek. Počet přítomných senátorů a senátorek se 

zvýšil na 14. 
 

J. Kružík shrnul největší změny, které byly v Pravidlech pro organizaci studia na 
FHS UK provedeny. Jako první uvedl, že v anglickém bakalářském studiu Liberal Arts and 
Humanities nebude nadále uplatňována semestrální kontrola studia v 1. ročníku, neboť 
studující s vízovou povinností se do České republiky mnohdy dostanou až v letním 
semestru. Nově bude proto i v 1. ročníku zavedena roční kontrola studia. V českém 
bakalářském studiu se semestrální kontrola studia v 1. ročníku naopak osvědčila a 
zůstává zachována. Dále J. Kružík zmínil inovování podmínek pro přistoupení 
k jednotlivým částem státních zkoušek v magisterských studijních programech. Poslední 
významnější změnou je podle proděkana znemožnění změny formy studia po 1. semestru 
bakalářského studia. Ta bude nadále možná pouze po dokončeném ročníku. 
V odůvodněných případech bude případná úprava studia řešena formou individuálního 
studijního plánu. V neposlední řadě došlo podle J. Kružíka k několika drobným 
legislativním zpřesněním. 

Předsedkyně poděkovala J. Kružíkovi za informace a vyzvala k diskusi. O slovo se 
přihlásila S. Muhič Dizdarevič, kterou zajímalo, zda by u bakalářské státní zkoušky 
Společenské vědy v interdisciplinární perspektivě (SVIP) mohly být pokládány pouze dvě 
otázky místo dosavadních tří a kdo by měl případnou změnu iniciovat. J. Kružík 
odpověděl, že toto je v gesci garanta studijního programu a vedoucího katedry. Ve stejném 
duchu se vyjádřila také děkanka V. Sokolová. Tím byla diskuse ukončena a senát přistoupil 
k hlasování. 

 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:  14 

Hlasování:  PRO:      13 

PROTI:       0 

ZDRŽELO SE:       1 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje novelu Pravidel pro organizaci studia na Fakultě 
humanitních studií Univerzity Karlovy. 

 

 



 
 

 
 

Strana 4 z 7 

 

4) Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory vědy a výzkumu na Fakultě 
humanitních studií Univerzity Karlovy 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

Od předsedkyně dostal slovo proděkan pro vědu a tvůrčí činnost P. Himl. Ten nejprve 
vysvětlil, že institucionální podpora tvoří významnou součást rozpočtu FHS UK a je určena 
k financování vědecké a jiné tvůrčí činnosti. Na UK se vědecká a tvůrčí činnost realizuje 
převážně prostřednictvím programů Cooperatio. Poté proděkan shrnul nejdůležitější 
položky návrhu. V letošním roce podle něj zůstává i nadále zachován podíl 63 % z části, 
která je určena k rozdělení vědním oblastem Cooperatio, pro mzdy akademických 
pracovníků a pracovnic. Dále byl oproti loňskému roku o jeden procentní bod navýšen 
podíl strategických priorit a adekvátně tomu sníženy provozní prostředky. Posílena byla 
též částka na kofinancování výzkumných projektů. 
 

- 16:30 na zasedání přichází osobně K. Zamrazilová, která byla do té doby připojena 
on-line. Počet přítomných senátorů a senátorek zůstává zachován. 

 
P. Himl dále sdělil, že zachována zůstává i podpora projektové činnosti v externích 

grantových schématech, která plní funkci motivační odměny za podání úspěšných 
projektů. Pro tzv. Open Access nebyla letos určena speciální částka a důraz je kladen na 
bezplatné publikování formou tzv. Diamond Access, případně využití univerzitního 
předplatného formou tokenů. Jako poslední mírnou změnu zmínil P. Himl snížení váhy 
doktorských studujících z jedné poloviny na jednu čtvrtinu v principech rozdělování 
podpory na provozní náklady vědecké činnosti jednotlivých Cooperatií. Váha vědeckých 
výstupů zůstala nezměněná.  

L. M. Dobrovolná Wladyniak následně otevřela diskusi, do které se zapojila M. 
Jiřičková s dotazem, zda přesunutí zmiňovaného jednoho procenta ovlivní finance určené 
pro doktorské studující. P. Himl ji nejprve ujistil, že se jedná pouze o nepatrnou změnu, 
jelikož se snížení o jedno procento týká všech skupin provozních nákladů. Pro financování 
doktorských studujících bude navíc v letošním roce využito zejména účelové podpory ze 
soutěže projektů Specifického vysokoškolského výzkumu. Tímto byla diskuse ukončena a 
senát přistoupil k hlasování. 
 

 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:  14 

Hlasování:  PRO:      14 

PROTI:       0 

ZDRŽELO SE:       0 

 

USNESENÍ:  AS FHS UK schvaluje Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory 
vědy a výzkumu na FHS UK v roce 2025. 
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5) Návrh na využití nedostavěné části prostor Fakulty humanitních studií 
Univerzity Karlovy v rámci etapy B1 
(předkládá děkanka V. Sokolová) 

Předsedkyně předala slovo děkance V. Sokolové a tajemníkovi fakulty T. Procházkovi. 
Tajemník nejprve vysvětlil, že nedostavěná část se nachází za knihovnou, 
v severovýchodní části budovy, kde původní návrh počítal s jejím pronajímáním 
k provozování fitness. Současná situace ovšem toto využití vylučuje, neboť v průběhu 
stavby zde byly umístěny technologie, které užitnou plochu zmenšily z původních 350 m2 
na 200 m2 a neumožňují tak umístění hygienického zázemí. T. Procházka dále informoval 
o provedení revize plánů a dokumentace a představil nový návrh na vybudování čtyř 
učeben rozdělených skleněnými příčkami a jednoho sociálního zázemí. V. Sokolová 
doplnila, že se místnosti označují jako seminární místnosti doktorandů, ale jedná se pouze 
o dotační titul. Uvedla také, že předpokládané financování je tvořeno z 80 % z dotací a 
20% spoluúčastí FHS UK. T. Procházka dodal, že odhadovaný rozpočet ve výši 18,8 mil. Kč 
bez DPH je kvalifikovaný odhad osoby pro daný účel odborně zdatné. Zdůraznil také 
potřebu mít projekt připravený v předstihu a až následně hledat vhodný dotační program. 
Na to zareagoval J. Tuček, který uvedl, že pro financování z prostředků Evropské unie je 
potřeba mít stavební povolení a ideálně také zahájené stavební řízení. Podle V. Sokolové 
si vedení fakulty již ověřilo, nebude nutné žádat o nové stavební povolení. T. Procházka 
doplnil děkanku s tvrzením, že by se jednalo o formu „do-kolaudace“.  Následovala 
výměna názorů mezi J. Tučkem, V. Sokolovou a T. Procházkou o případné změně účelu 
stavby. Prostor je dle J. Tučka momentálně zkolaudován jako skladovací prostor, čemuž 
děkanka a tajemník fakulty oponovali. J. Tuček přislíbil, že se do příštího zasedání pokusí 
o této situaci zjistit více informací. 

Do diskuse se následně zapojila S. Muhič Dizdarevič, kterou zajímalo, zda je možné 
ještě diskutovat o účelu daného prostoru. T. Procházka na to zareagoval vysvětlením 
možností prostoru. Technické dispozice podle něj vylučují provozování fitness a jako 
komerční prostor jej nepovažuje za atraktivní. Podle tajemníka má fakulta nouzi o 
výukové prostory a velmi by jí proto pomohly další učebny. M. Heřmanský se dále dotázal, 
zda existují na fakultě kurzy, které poměrně malou kapacitu učeben, kterou plán uvádí, 
využijí. Děkanka jej ujistila, že fakulta usiluje o větší množství interaktivního setkávání 
v rámci výuky a v současné době má k dispozici dostatek velkých učeben, ale nikoli 
seminárních místností. Zároveň uvedla, že v prostorách není možné vytvořit dvě velké 
přednáškové místnosti. Y. Abu Ghosh navázal dotazem, zda bude v místnostech sezení 
uspořádáno jiným způsobem než v řadách za sebou, na což děkanka a tajemník 
odpověděli, že stoly a židle v učebnách je i současné chvíli možné libovolně přesouvat a 
není proto v plánu zakoupení jiného nábytku. Následovala debata o vhodnosti 
přestavování nábytku, do které se zapojili J. Wohlmuth Markupová, P. Pavlík a V. Sokolová. 
Poté si vzala slovo opět S. Muhič Dizdarevič, kterou zajímalo, proč se upustilo od možnosti 
komerčního využití prostoru. T. Procházka odpověděl, že nepovažuje za reálné sehnat 
nájemce, který by financoval dostavbu prostor a následně hradil nájem. M. Heřmanského 
dále zajímalo, zda by se prostory nedaly využít jako kanceláře. V. Sokolová uvedla, že je 
otevřená diskusi o využití prostor, myslí si nicméně, že většina pracovníků a pracovnic 
nechce mít kancelář oddělenou od zbytku fakulty a považuje proto za vhodnější 
vybudování výukových prostor. T. Procházka k tomu dodal, že pro vybudování 
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administrativních prostor neexistují vhodné dotační programy. Možnost vybudování 
učeben podpořili také J. Horský a M. Jiřičková. 

 

- 17:24 ze zasedání odchází J. Tuček, počet přítomných senátorů a senátorek se snížil 
na 13. 

 
L. M. Dobrovolná Wladyniak upozornila, že senát v této věci nemůže nijak legislativně 
rozhodovat, smí se pouze vyjádřit. 
 
Následovala prohlídka prostorů. 
 

Po prohlídce se M. Heřmanský dotázal na úspěšnost, s jakou plánované skleněné 
příčky tlumí zvuk. T. Procházka mu sdělil, že se jedná speciální, hluk pohlcující panely a 
učebny by se tak neměly vzájemně rušit. Dále senát jednal o tom, zda vydá v této věci 
usnesení, či se uchýlí pouze k vyjádření v zápise. Nakonec došlo ke shodě na vydání 
usnesení a přistoupilo se k hlasování. 
 
 

CELKEM PŘÍTOMNO VE CHVÍLI HLASOVÁNÍ:  13 

Hlasování:  PRO:      13 

PROTI:       0 

ZDRŽELO SE:       0 

 

USNESENÍ: AS FHS UK se seznámil s předloženým Návrhem na využití nedostavěné 
části fakultních prostor a vyjadřuje mu podporu.  

 

 

 
6) Informace děkanky 

L. M. Dobrovolná Wladyniak vyzvala děkanku V. Sokolovou k představení svých 
informací. Děkanka nejprve poděkovala za přijetí usnesení k využití nedostavěné části 
fakultních prostor a následně informovala přítomné o následujících bodech: 

- Děkanka poděkovala studujícím za organizaci Studentského Majálesu a všechny 
další studentské aktivity, které budou následovat. 

- Blíží se výročí 25 let od založení fakulty. Vedení fakulty by rádo připravilo 
slavnostní akci v Karolinu, pro kterou již rezervovalo jeho Velkou aulu v termínu 
29. 9.  V návaznosti na to děkanka otevřela diskusi o účasti v talárech či bez. J. 
Horský oslavy ocenil a vyjádřil se proti talárům. Oponoval mu P. Pavlík, který 
oslavy považuje za důstojnou akci, na kterou taláry patří. Y. Abu Ghosh se dotázal, 
zda by na akci v Karolinu nemohla navázat další, méně formální oslava. Podle V. 
Sokolové bude k výroční probíhat více programů, ale v tuto chvíli je potřeba 
vyřešit zejména tuto formální akci, skrze kterou můžeme jako nejmladší fakulta 
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ukázat svou hrdost. S taláry následně souhlasili také M. Heřmanský, L. Kalabisová 
a L. M. Dobrovolná Wladyniak. Za předpokladu, že se akce zúčastní také pedel se 
žezlem, souhlasil s talárem i J. Horský. Následovala diskuse o různých podobách 
oslav. Na závěr L. M. Dobrovolná Wladyniak doporučila rozeslání dotazníku, s čímž 
V. Sokolová souhlasila.  

- Byla zhotovena Výroční zpráva o činnosti fakulty za rok 2024, kterou vedení 
plánuje předložit senátu na příštím zasedání. 

- V průběhu května probíhá na UK jednorázový on-line kurz sociálního bezpečí pro 
zaměstnance a zaměstnankyně.   

- Pokračují práce na přípravě reakreditace bakalářského studijního programu. Je 
vytvořena pracovní skupina a momentálně probíhají diskuse o struktuře studia a 
státních zkouškách. 

 
 
 
7) Různé 

Předsedkyně L. M. Dobrovolná Wladyniak se dotázala přítomných senátorů a senátorek, 
zda mají podněty k vznesení v tomto bodě. Jelikož se nikdo nepřihlásil, předsedkyně 
poděkovala přítomným za účast a zasedání ukončila. Další zasedání se uskuteční 12. 
června 2025. 

 
 
 
 
Zapsala: Mgr. Monika Baláž Picková 
 
 
 
 
Přehled schválených usnesení: 
648. AS FHS UK schvaluje Návrh pravidel rozdělování institucionální podpory 

vědy a výzkumu na FHS UK v roce 2025. 
647. AS FHS UK schvaluje novelu Pravidel pro organizaci studia na FHS UK. 
646. AS FHS UK schvaluje předložený zápis ze zasedání AS FHS UK konaného dne 

10. dubna 2025. 
  

 

Za správnost: Ludmila Maria Dobrovolná Wladyniak, M. A., Ph. D. 

                (předsedkyně AS FHS UK) 
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